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Protokół Nr XLIX/2021 

z  sesji   Rady Miasta i Gminy Prochowice 

odbytej w dniu 29  grudnia 2021 r. 

 

Ad 1. Otwarcie  sesji   i stwierdzenie  prawomocności  obrad  sesji. 

Sesję  otworzyła   Przewodnicząca Rady  Miasta  i Gminy Prochowice  Maria  Maćkowiak . 
Poinformowała, że obrady  sesji  Rady są  nagrywane   I  transmitowane. 

Na stan 15 radnych , w sesji   uczestniczyło 14 radnych .  Nieobecny   usprawiedliwiony     radny to: 
Radosław Bołoz . Kworum zostało osiągnięte . 

Przewodnicząca  Rady MiG Prochowice  Maria  Maćkowiak  stwierdziła  kworum  i  Rada może 
podejmować prawomocne decyzje . Lista obecności stanowi załącznik n r 1 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady   powitała : 

 
Panią  Alicję  Sielicką  -  Burmistrza  Miasta  i Gminy Prochowice 

Panią  Agnieszke Bryję  Skarbnika MiG 

Panią Dorotę  Kiełb Sekretarza MiG 

Pana Bolesława Demeckiego Kierownika Ref. Inwestycji  i Gosp. Przestrznnej. 

Pana Jerzego Wackera Kierownika Ref. Gosp.Komunalnej i Mieszkaniowej 

Pana  Franciszka Pińczuk  Kierownika Ref. Gosp. Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 

Pana Władysława Morocha  Kierownika Ref. Spraw Obywatelskich  

Radnych Rady MIG Prochowice  oraz  mieszkańców Miasta i Gminy . 

 

Ad 2. Zatwierdzenie  porządku  obrad . 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad  został upubliczniony,  jak również  

wszyscy  radni  otrzymali     porządek   obrad . Dla formalności  zapytała  o  ewentualne uwagi do  

planowanego porządku  obrad sesji. 

 Następnie odczytała zmianę  zgłoszoną do porządku  obrad  przez  Panią Burmistrz, która   

zawnioskowała o wykreślenie  z   porządku  obrad sesji   projektu uchwały   w sprawie zmiany 



2 
 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Prochowice na lata 2021-2030 , albowiem  zaproponowane 

zmiany  w budżecie nie mają wpływu na WPF.  

W związku z powyższym   Przewodnicząca postawiła formalny wniosek o   wykreślenie  z   porządku   

obrad  XLXI  sesji     projekt   uchwały w sprawie   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Prochowice na lata 2021-2030 . 

Wyniki  głosowania  

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

 

Rada  Miasta  i  Gminy Prochowice  w  wyniku przeprowadzonego głosowania  stosunkiem głosów 14 

za ,  0 przeciwnych , 0 wstrzymujących  wykreśliła   z   porządku   obrad  XLIX   sesji  projekt    uchwał 

w  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Prochowice na lata 2021-2030 . 

Następnie Przewodnicząca  Rady  odczytała porządek  obrad XLIX sesji  Rady Miasta i Gminy . I Tak : 

1.Otwarcie  sesji   i stwierdzenie  prawomocności  obrad  sesji. 

2.Zatwierdzenie  porządku  obrad . 

3.Przyjęcie  protokołów   z  obrad  poprzednich  sesji. 

4. Informacja Przewodniczącej  Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6.Sprawozdanie  z  działalności  p. Burmistrz  w okresie  międzysesyjnym. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Prochowice.  
Uchwała RIO  w sprawie  opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej  Gminy Prochowice  przedstawionym  wraz z projektem uchwał  budżetowej na 
2022 r. 
8.  Uchwalenie budżetu   Miasta i Gminy   Prochowice   na 2022 r : 
a/odczytanie projektu  uchwały budżetowej, 
b/odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o projekcie uchwały   budżetowej 

Miasta i Gminy   Prochowice na 2022  oraz  o możliwości  sfinansowania deficytu budżetu 

MiG Prochowice przedstawionego w  projekcie uchwały budżetowej  na 2022 rok. 

c/ opinie  komisji stałych  rady  miasta i gminy  w sprawie projektu budżetu , 

d/ dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
e/ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
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9.Podjęcie   uchwał  w sprawach : 

- zmian w budżecie Miasta i  Gminy Prochowice na 2021 r. 
- przyjęcia planu pracy  Rady Miasta i Gminy Prochowice i komisji Rady Miasta i Gminy 
Prochowice na 2022 r. ,  
- zmieniająca  uchwałę w sprawie   wysokości diet dla radnych , 

- wyrażenia zgody na nabycie własności nieruchomości w drodze komunalizacji mienia Skarbu 

Państwa, 

- przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024, 

- pokrycia części  kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

10. Ocena realizacji  uchwał za rok 2021. 

11. Podsumowanie   roku  2021  przez  Burmistrza Miasta i Gminy Prochowice . 
12. Wolne wnioski i zapytania. 

13.Zakończenie   obrad   sesji  Rady Miasta i Gminy Prochowice . 

PKT 1 i 2  porządku obrad  zrealizowano jak wyżej .  

Pkt  3. Przyjęcie  protokołów   Nr  XLVI,  XLVII   i  XLVIII   z  obrad  poprzedniej    sesji. 

 Przewodnicząca   Rady  poinformowała ,że  zgodnie ze Statutem  Miasta i Gminy  Prochowice  
Protokoły   nr    XLVI, XLVII  i  XLVIII   z    sesji  Rady   Miasta i Gminy Prochowice  zostały     
wyłożone   na   7 dni  przed sesją  i  każdy   z    radnych  mógł  się   zapoznać  z  jego    treścią   i    
wnieść  swoje  uwagi. Uwag nie  zgłoszono. Przewodnicząca zaproponowała  zatwierdzenie  
protokołów  . 

Sprzeciwu nie zgłoszono. 

Rada Miasta i Gminy Prochowice zatwierdziła  protokoły  nr XLVI /2021  z sesji  która odbyła się  24 
listopada  2021 r., nr XLVII/2021   z sesji  która odbyła się 6  grudnia  2021 r.  oraz   XLVIII /2021 z  
15 grudnia  2021 r.  

 
Pkt 4.  Przewodnicząca  Rady realizując   obowiązek wynikający ze statutu Miasta i Gminy 

Prochowice  § 36 ust. 2  przedstawiła  informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. I tak : 

1. Przygotowanie i podpisanie uchwał  z  poprzednich  sesji  do  publikacji 

2. Zapoznanie się i podpisanie protokołów z poprzednich sesji 

3. Przygotowanie informacji z pracy Rady do „Wieści” 

4. Pełnienie dyżuru 25.11.2021r.  

5. Uczestniczenie w uroczystym otwarciu Posterunku Policji w Prochowicach. 

6. Uczestnictwo w spotkaniu opłatkowym w Kole Łowieckim „LIS” 
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7. Udział w posiedzeniu komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego ,Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

8. Udział w posiedzeniu komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, Edukacji, Kultury i Sportu.  

9. Przygotowanie i zwołanie sesji  6 i 15.12.2021 oraz w dniu  dzisiejszym 

10. Spotkanie z przewodniczącymi komisji Stałych Rady w celu opracowania planów pracy na rok 

2022. 

11. Opracowanie planu pracy Rady na rok 2022 i przekazanie radnym do wiadomości. 

12. W dalszym ciągu  nie pełnię dyżurów w Urzędzie, ale jestem w stałym kontakcie z P. 

Burmistrz, Radnymi i pracownikami Urzędu, także z mieszkańcami poprzez biuro Rady. 

Uwag do informacji  nie zgłoszono. Przewodnicząca  zaproponowała przyjęcie informacji do 
wiadomości Rady . Sprzeciwu nie zgłoszono. 

Rada  Miasta i  Gminy Prochowice przyjęła informację  Przewodniczącej  Rady  o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym  do  akceptującej  wiadomości. 

Pkt 5  .  Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodnicząca  Rady poinformowała, że zgodnie ze znowelizowaną  ustawą o samorządzie gminnym 

interpelacje i zapytania składane są  na piśmie do przewodniczącego rady, który niezwłocznie 

przekazuje je Burmistrzowi , który nie później niż  w terminie 14 dni od dnia otrzymania   udziela  

odpowiedzi. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana  jest do  publicznej 

wiadomości poprzez publikację w Biuletynie  informacji publicznej i na stronie  internetowej gminy . 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do chwili obecnej nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Pkt  6.  Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrz  w okresie  międzysesyjnym. 

Burmistrz Miasta i Gminy Alicja Sielicka przedstawiła informację  o pracy Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym. Pisemna  informacja  stanowi  załącznik do protokołu. Radni przyjęli   sprawozdanie  

z  działalności  Burmistrz  w okresie  międzysesyjnym  bez uwag do protokołu. 

Nastąpiła przerwa w obradach sesji. 

Wznowienie obrad. 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Prochowice.  
Uchwała RIO  w sprawie  opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  
Gminy Prochowice  przedstawionym  wraz z projektem uchwał  budżetowej na 2021 r. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy Prochowice Alicja Sielicka przedłożyła  Wieloletnią  Prognozę Finansową 

Gminy Prochowice   oraz  projekt  budżetu miasta i gminy Prochowice  na 2021 rok. Pisemna 

informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Skarbnik MIG Agnieszka Bryja     odczytała opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Prochowice , przedstawionym 

przez Burmistrza Prochowic wraz z projektem uchwały  budżetowej na 2022 r. RIO postanowiło 

wydać pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej MIG 
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Prochowice.  Uchwała RIO  nr II/ 102/2021  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2021  stanowi załącznik do protokołu sesji. 

W dalszej kolejności  Skarbnik MIG Agnieszka Bryja      odczytała autopoprawki   do projektu  uchwały 

w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2035 oraz poprosiła o korektę    podstawy 

prawnej  w zaprezentowanej  w projekcie uchwały w sprawie WPF na lata 2022-2035  (   podanie 

błędnych   pozycji  publikacji ustawy o samorządzie  gminnym  i  finansach publicznych ) .  

Dla formalności prowadząca  zapytała  o ewentualne uwagi do  omówionych autopoprawek do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2035.  

Głos w dyskusji   zabrała Radna Marta Jędras , która odniosła się do zastrzeżenia wniesionego przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Legnicy dotyczącego relacji  spłat  zobowiązań  finansowych , które  

kształtują się na poziomie zbliżonym do dopuszczalnego wskaźnika zdolności spłaty zadłużenia 

Nadmieniła, że   po raz pierwszy RIO  wydało  opinię nt.WPF z zastrzeżeniem  . Dodatkowo Pani 

Radna pytała  jaka  jest maksymalna wartość  tego wskaźnika, ponieważ na rok 2022 wskaźnik ten  

określono na poziomie  38,42%. 

Wyjaśnień w sprawie udzieliła Pani Skarbnik Agnieszka Bryja , która poinformowała, że   Opinia RIO nt  

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2035   jest pozytywna z  zastrzeżeniem . Zastrzeżenie  

RIO dotyczy  rozterminowania spłaty zaciągniętych zobowiązań  w wyniku czego zaciągnięte kredyty  

będą spłacane przed dłuższy okres.  Jeśli natomiast chodzi o maksymalny wskaźnik zadłużenia gminy 

to wynosi on 40%. 

Wobec   braku   dodatkowych  zapytań  prowadząca  postawiła  autopoprawki  pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania  

  

Status ilość procent 

ZA 13 92,86% 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7,14  % 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice    większością  

głosów  przyjęła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2022-2035. 

Następnie Skarbnik MiG Agnieszka Bryja odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy  

Finansowej na lata 2022- 2035 uwzględniający autopoprawki  przyjęte przez Radę.   

Dla formalności zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu uchwały.  
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Z uwagi na brak dodatkowych pytań  Przewodnicząca  Rady   poddała  projekt uchwały w sprawie 

WPF na lata 2022-2035  pod głosowanie. 

Wyniki  głosowania  
 

status ilość procent 

ZA 13 92,86  % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7,14  % 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    13 za, 1 wstrzymujący  , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX / 237/ 2021 
w sprawie  przyjęcia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Prochowice   na  lata  2022-2035, 
 
Pkt  8. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy Prochowice  na 2022 r : 

 a /odczytanie projektu  uchwały budżetowej, 

Przewodnicząca Rady  Maria Maćkowiak poinformowała, że  projekt uchwały budżetowej na rok 

2022 otrzymali wszyscy radni , jak  również  został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji w 

m-cu grudniu br. 

 b/odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej   o projekcie uchwały   budżetowej Miasta i 

Gminy Prochowice na 2022  , 

Skarbnika MIG Dorota Szafran     odczytała : 

- Uchwałę nr II/100/ 2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

15 grudnia 2021 w sprawie opinii o przedłożonym  przez Burmistrza  Prochowic  projekcie uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Prochowice na 2022  rok , 

- Uchwałę  nr II/101/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

15 grudnia 2021 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu  budżetu Miasta i Gminy 

Prochowice przedłożonego w projekcie uchwały budżetowej  na 2022 rok. Opinie RIO pozytywne i 

stanowią  załącznik do protokołu sesji . 

Następnie Pani  Skarbnik Agnieszka Bryja  odczytała autopoprawki   do projektu  uchwały w sprawie  

budżetu  miasta i gminy Prochowice  na rok 2022 . 

Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do  omówionych autopoprawek 

do projektu uchwały w sprawie budżetu miasta i gminy Prochowice na 2022 r. 

W dyskusji  głos  zabrali : 

Radna Marta Jędras  pytała o zaplanowany  wzrost  wydatków  na wynagrodzenia  o  założenia 

wzrostu i kogo obejmą. 
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Wyjaśnień w sprawie udzieliła Skarbnik MIG Agnieszka Bryja informując, że założono  planowany 

wzrost wynagrodzeń   na poziomie inflacji czyli 8% dotyczy to  wzrostu wynagrodzeń w dziale 75023 

dotyczy to wszystkich pracowników    w tym  gospodarczych. 

Radna  Marta Jędras  pytała czy  w planach finansowych jednostek  samorządowych podległych 

Radzie  zaplanowano  wzrost  planu  finansowego w stosunku do roku 2021. 

 

Wyjaśnień udzieliła Pani Skarbnik  Agnieszka Bryja – informując, że plany finansowej jednostek 

samorządowych w stosunku do roku  2021 uległy zwiększeniu. W  gestii  każdego kierownika 

jednostki jest  decyzja co do  wynagrodzeń pracowników , oczywiście w ramach przyznanych   

środków finansowych  na dany rok. 

Przewodnicząca Rady Maria Maćkowiak prosiła o wyjaśnienie dochodów wydzielonych rachunków 

jednostek  prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty   i wydatków nimi 

finansowanych  plan dochodów  i  wydatków określono na kwotę  133 540 zł.   

Wyjaśnień w sprawie udzielił a Pani Skarbnik  informując, że  zmianie uległ  jedynie zapis w paragrafie 

10 , gdyż kwota  zawarta w  załączniku nr 9 była prawidłowa.   Środki  te są  pozyskiwane przez  szkoły  

w formie darowizn  lub  dobrowolnych  wpłat  od rodziców , które następnie są wydatkowane na   

potrzeby danej placówki – szkoły. 

Radna Marta Jędras   nawiązując do paragrafu 15 projektu uchwały w sprawie   budżetu   miasta i 

gminy Prochowice na rok 2022  wskazała na  wysokości  limitu  zobowiązań gmin z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek. Z   zaprezentowanych  informacji  wynika , że gmina  będzie 

zaciągać  kredyty na spłatę już  zaciągniętych kredytów . 

 

Wyjaśnień w sprawie udzieliła Pani Skarbnik   informując, że  gmina na dzień dzisiejszy ma 

zaciągniętych 8 kredytów  ,   dla 3-ch kredytów będzie   wydłużony termin spłaty .  Natomiast 

pozostałe 5 będzie spłacane zgodnie z  zawartymi umowami . 

 

Burmistrz MIG Alicja Sielicka – nastąpiły zmiany w dochodach gminy , dochody bieżące jednostek  

samorządu  terytorialnego  znacznie spadły  co rzutuje  na zdolność  finansową  gminy  w tym spłatę 

zobowiązań finansowych. Przedstawiony  projekt  budżet  na rok 2022 jest bardzo ambitny jeśli 

chodzi  o  realizację zadań inwestycyjnych. Dlatego też  tak staramy się dostosować  nasze możliwości   

finansowe , aby była możliwość jego realizacji  . Szukamy takich rozwiązań , które byłyby zgodne z  

prawem  i  umożliwiły   realizację   naszych celów.  

Radna Marta  Jędras wyraziła obawę dotyczącą   możliwości finansowych gminy Prochowice . 

Przytoczyła ,że na rok 2021 deficyt budżetu gminy był planowany na poziomie 2 300 000 zł natomiast 

na koniec roku wyniósł  4  mln zł. Natomiast  na rok przyszły planuje się zaciąganie  kolejnych 

kredytów na kwotę  5 440 000 zł. 

Wyjaśnień  w sprawie udzieliła Pani Skarbnik informując, że na każdej komisji  omawiane  są zmiany 

w budżecie  i  państwo radni  systematycznie byli informowani  o sytuacji finansowej gminy.  

Informacyjnie podała, że kredyty  i  pożyczki są zaciągane na realizację  zadań inwestycyjnych. 
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Przewodnicząca  Rady Maria Maćkowiak,  czas  w którym  przyszło nam  żyć   jest  coraz trudniejszy . 

Pani  Burmistrz pozyskała  środki na realizacje dużych inwestycji  takich jak budowa ronda, 

przebudowa płyty Rynku. Radni   corocznie byli  zgodni ,że należy  wykonywać  te inwestycje na które 

pozyskamy środki oraz  rozpoczęte .  Mamy również świadomość, że  nie jesteśmy wstanie  w ramach 

własnych środków  realizować  zadań inwestycyjnych . Dlatego też  zmuszeni jesteśmy posiłkować się 

kredytami  i  pożyczkami . Musimy czuwać  nad   wskaźnikami   wynikającymi z przepisów prawa 

odnośnie   finansów publicznych . 

Radna Agnieszka Tyfel – poruszyła kwestie podziału środków finansowych   pomiędzy poszczególnymi   

placówkami  oświatowymi  funkcjonującymi  na terenie Gminy Prochowice. 

 

 Przewodnicząca  Rady  poinformowała, że   corocznie  w planie budżetu   Rada uchwalała  ogólną 

kwotę na utrzymanie szkół .  Rada nie uczestniczyła w ustalaniu planów finansowych  dla 

poszczególnych placówek gdyż nie jest to w jej gestii  i  tak też będzie na rok przyszły. 

 

Wobec braku dodatkowych zapytań P.Przewodnicząca poddała pod przegłosowanie  autopoprawkę 

do  budżetu  na rok 2022. 

 

Wyniki głosowania  

  

Status ilość procent 

ZA 13 92,86  % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7,14  % 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   większością 

głosów 13 za, 1 wstrzymujący  przyjęła  autopoprawki  do  projektu uchwały w sprawie  budżetu 

miasta i gminy  Prochowice  na   2022r. 

  

c/ opinie  komisji stałych Rady MiG w sprawie projektu budżetu , 

Jako pierwsza opinię  przedłożyła  Przewodnicząca  Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Renata     informując, iż komisja  pracowała nad projektem  budżetu   

na komisjach  w miesiącu   grudniu.  Po  dogłębnej analizie przedłożonych  dokumentów  radni    

pozytywnie zaopiniowali  projekt budżetu na rok 2022. 

Przewodniczącą  Komisji  Zdrowia, Spraw Społecznych, Edukacji , Kultury i Sportu  Jadwiga 

Leszczyńska   poinformowała, iż  w wyniku przeprowadzonej dyskusji komisja biorąc pod uwagę 
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możliwości finansowe gminy, realia w których żyjemy  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

budżetowej  na rok 2022.  

d/ dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

Głos  w  dyskusji  zabrała   Przewodnicząca  Rady Maria  Maćkowiak .  Pani Przewodnicząca  

zreasumowała  podstawowe wielkości   budżetu na rok 2022. 

Budżet Miasta  i Gminy to plan dochodów i wydatków  Gminy na dany rok w tym przypadku na rok 

2022.  Na  wydatki  składają  się  przede wszystkim koszty utrzymania organów Samorządu i zadań 

wykonywanych przez  te organy. 

Źródłami dochodu zaś są wpływy z podatków, opłat, subwencji i  dotacji zewnętrznych. 

Na rok 2022 zaplanowano dochody w wysokości 45 ,3 mln  zł 

Wydatki zaplanowano na kwotę 49, 8 mln  zł. 

 Różnicę w kwocie  ok. 4 ,5 mln  zł planuje się sfinansować z  pożyczek  i kredytów  w wysokości   3,6 

mln zł i wolnych środków  0,9mln zł. 

Budżet na rok 2022 nazwałabym budżetem inwestycyjnym. 

Zadania inwestycyjne zaplanowano na poziomie 15 ,8 mln zł, co stanowi ponad 30% wydatków 

ogółem.          

Jak co roku tak i w tym Radni byli zgodni   co do tego, że w założeniach do budżetu na rok 2022  w 

pierwszej kolejności winny znaleźć się zadania tzw. kontynuowane czyli rozpoczęte w roku bieżącym, 

bądź przygotowane technicznie do realizacji oraz zadania, finansowane środkami zewnętrznymi.  

Na  inwestycje w dziale transport  i  łączność przewidziano kwotę – 10,8 mln zł, 

Cała kwota przeznaczona jest na finansowanie budowy, przebudowy, opracowanie projektów dróg i 

chodników w mieście i dróg w  gminie, m.in.na : 

- rewitalizację  płyty  Rynku , 

- przebudowę dróg : skrzyżowania ulic Kochanowskiego i Rymszy  ( budowa ronda) 

- przebudowa  ul.T Kościuszki i Wojska Polskiego 

- budowa ulic osiedlowych  w Prochowicach,  

- budowa  dróg dojazdowych do gruntów rolnych w miejscowości  Kwiatkowice, Rogów 
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W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska    -     3,4 mln zł 

Przeznaczono na  dalszą  wymianę wysokoemisyjnych źródeł ciepła na terenie Gminy oraz budowę 

sieci kanalizacyjnej i ochronę różnorodności biologicznej i krajobrazu. 

 W dziale Kultura fizyczna, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    -     1,2mln zł 

Planuje się przeznaczyć na modernizację budynków zabytkowych  i  obiekty sportowe w Kawicach, 

Kwiatkowicach, Prochowicach, Szczedrzykowicach. Oczywiście, że kwoty te nie zabezpieczają 

wszystkich kosztów budowy lecz muszą byś jak gdyby zasygnalizowane w budżecie dla celów 

ubiegania się o środki zewnętrzne.  

Na ochronę zdrowia, bezpieczeństwo publiczne, dział.usł.       -     0,4 mln zł 

z  tego na doposażenie gabinetu kardiologicznego Rejonowej Przychodni Zdrowia, wykonanie 

projektu budowy nowego cmentarza komunalnego w Prochowicach, ścieżkę rowerową Ścinawa – 

Prochowice.      

Kolejne etapy kanalizowania w Golance Dolnej w dalszym ciągu prowadzić będzie  Prochowickie 

Przedsiębiorstwo Komunalne. 

Następnie  Pani   Agnieszka   Bryja  odczytała uchwałę budżetową na rok 2022 uwzględniającą  

autopoprawki   przyjęte przez  Radę.   

Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu budżetu na rok 

2022.  

Wobec  ich  braku  postawiła  projekt  uchwały  pod  głosowanie . 

 Wyniki głosowania  

status ilość procent 

ZA 13 92,86  % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7,14 % 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    13 za, 1 wstrzymujący  , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX/ 238/ 2021 w 
sprawie  budżetu Miasta i Gminy Prochowice  na   2022, 
 
Nastąpiła 10 minutowa przerwa w obradach. 
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Wznowienie obrad . 

Pkt 9.  Podjęcie uchwał   

Pkt 9.1.  Projekt  uchwały w sprawie  zmian  w  budżecie Miasta i Gminy Prochowice na 2021 r. 
 

Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała, że  radni otrzymali projekt uchwały w 
wersji  pisemnej. Nie mniej jednak   poprosiła  o krótkie omówienie  zmian w budżecie . 
 

Skarbnik MiG   Agnieszka  Bryja   zaprezentowała  projekt  uchwały  w  sprawie   zmian  w  budżecie 
Miasta i Gminy Prochowice na 2021 r. 
 
 
Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  uchwały . Wobec 

ich braku postawiła projekt uchwały pod głosowanie . 

 Wyniki głosowania 

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    14 za, 0 wstrzymujących , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX/ 239/ 2021 
w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Prochowice na  2021 r.  
 

Pkt.9.2. Projekty uchwały  w sprawie przyjęcia planu pracy Rady MIG Prochowice i komisji Rady 
MIG Prochowice na 2022 r. 

 
Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała, że  radni otrzymali projekt uchwały w 
wersji  pisemnej .  
 
Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  uchwały . Wobec 

ich braku postawiła projekt uchwały pod głosowanie . 

 Wyniki głosowania 

 

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    14 za, 0 wstrzymujących , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX/240 / 
2021 w sprawie  przyjęcia  planu  pracy Rady MIG Prochowice  i  komisji  Rady MIG Prochowice 
na 2022 r. 
 

Pkt 9.3.Projekt  uchwały  zmieniający uchwałę  w  sprawie wysokości  diet dla radnych . 

 
Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała, że  radni otrzymali projekt uchwały w 
wersji  pisemnej  i  został omówiony na komisji w m-cu grudniu. 
 
Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  uchwały . Wobec 

ich braku postawiła projekt uchwały pod głosowanie . 

 Wyniki głosowania 

 

status ilość  
procent 

ZA 9 64,29 % 

PRZECIW 4 28,57 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7,14 % 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    9 za,  1 wstrzymujący  ,  4 przeciwne   podjęła  uchwałę Nr XLIX/ 241/ 2021 
zmieniająca  uchwałę w sprawie wysokości diet dla radnych. 

Radny Maciej Gnitecki  zapytał czy istniałaby możliwość  powtórzenia  głosowania  gdyż  przez  
zagadanie  z kolegą  oddał  inny głos niż  miał na celu. 

Radny Maciej Dorożko pytał  czy  przegłosowana  uchwała dotyczyła  podwyżki  diet  dla  radnych. 

Sekretarz  MIG  Dorota Kiełb  poinformowała, iż na dzisiejszą  sesje przygotowany został projekt 
uchwały  zgodnie  z  wolą   większości radnych , a więc przewidujący  podwyżkę  diety tylko  i 
wyłącznie  dla przewodniczącej. Nie ma natomiast  przesłanek  prawnych do powtórzenia 
głosowania.  

Pkt 9.4. Projekt uchwały  w sprawie   wyrażenia zgody na nabycie własności  nieruchomości  w 
drodze komunalizacji  mienia Skarbu  Państwa . 

 
Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała, że  radni otrzymali projekt uchwały w 
wersji  pisemnej  oraz  został   szczegółowo  omówiony na posiedzeniu  komisji . Poprosiła jednak  
Kierownika Ref. GNOSIR  Franciszka  Pińczuka  o  przypomnienie radnym  o jakie  nieruchomości 
chodzi. 
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Pan  Franiciszek  Pińczuk  Kierownik Ref. poinformował, że  przedłożony projekt  uchwały  dotyczy 
przejęcia od  Zarządu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i   nieruchomości  położonych przy  byłej 
ul.Legnickiej. 
 
Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  uchwały . Wobec 

ich braku postawiła projekt uchwały pod głosowanie . 

 Wyniki głosowania 

 

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    14 za, 0 wstrzymujących , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX/ 242/ 
2021  w sprawie   wyrażenia zgody na nabycie własności  nieruchomości  w drodze komunalizacji  
mienia   Skarbu  Państwa . 

Pkt 9.5. Projekt uchwały  w sprawie   przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2022-2024 . 

 
Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała, że  radni otrzymali projekt uchwały w 
wersji  pisemnej  oraz  został   szczegółowo  omówiony  na  posiedzeniu  komisji .  
 
Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  uchwały . Wobec 

ich  braku  postawiła  projekt  uchwały  pod  głosowanie . 

 Wyniki  głosowania 

 

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    14 za, 0 wstrzymujących , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX/ 243/ 
2021   w sprawie   przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 . 
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Pkt 9.6. Projekt uchwały  w  sprawie   pokrycia  części  kosztów  gospodarowania odpadami  
komunalnymi  z  dochodów  własnych  niepochodzących  z  pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami  komunalnymi . 

Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała, że  radni otrzymali projekt uchwały w 
wersji  pisemnej  oraz  został   szczegółowo  omówiony na posiedzeniu  komisji .  
 
Dla formalności prowadząca zapytała o ewentualne uwagi, zapytania do projektu  uchwały . Wobec 

ich braku postawiła projekt uchwały pod głosowanie . 

 Wyniki głosowania 

 

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % 

W wyniku przeprowadzonego głosowania imiennego Rada Miasta i Gminy Prochowice   
stosunkiem głosów    14 za, 0 wstrzymujących , 0 przeciwnych  podjęła uchwałę Nr XLIX/ 244/ 
2021   w sprawie  pokrycia części kosztów  gospodarowania odpadami  komunalnymi  z  
dochodów  własnych  niepochodzących  z  pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami  
komunalnymi . 

  Pkt 10.  Ocena realizacji  uchwał  za rok 2021. 
Przewodnicząca  Rady  Maria Maćkowiak   poinformowała , że informacja nt. realizacji  uchwał  Rady  

została omówiona  na komisji .  

Dla formalności  prowadząca  zapytała  o ewentualne uwagi, zapytania do informacji  . Wobec ich 

braku   zaproponowała   jej  przyjęcie do protokołu  . 

Sprzeciwu  nie  zgłoszono. 

Rada Miasta i Gminy  Prochowice przyjęła informację  nt. realizacji uchwał  Rady MiG  za okres II 

półrocza br. do aprobującej  wiadomości  do  protokołu. 

   
Pkt 11. Podsumowanie   roku  2021  przez  Burmistrza Miasta i Gminy Prochowice . 

Pani  Alicja Sielicka  Burmistrz MIG  Prochowice  na wstępie podziękowała  Radzie Miasta i Gminy 
za uchwalenie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy  Prochowice  oraz budżetu  na rok 2022 . 
Poinformowała, że jest świadoma , że jest to bardzo trudna uchwała budżetowa.  Ze swej strony 
zadeklarowała ,że uczyni  wszystko, aby nie korzystać  z  limitów    w zaciąganiu  zobowiązań 
finansowych  ,   racjonalne gospodarowanie   posiadanymi  środkami , aby nie było żadnych 
zagrożeń  w zakresie prawidłowej  realizacji  zadań.  Podjęcie  uchwał  jest  dla  Pani Burmistrz 
bardzo ważne , jest   również  wyrazem   zaufania   Rady. Mamy wspólną  świadomość , że chcemy 
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coś  zrobić  wspólnie dla naszych mieszkańców , zrealizować kolejne inwestycje, działania  pro 
społeczne na rzecz naszych mieszkańców.   Jest  to  dalsza motywacja do dalszych działań  .  
Oczywiście rozumie  też rozterki , wątpliwości  , zapytania  , które staraliśmy się   wyjaśnić , 
wytłumaczyć.  

Następnie  Pani Burmistrz   dokonała   podsumowania  działań w roku 2021. Pisemne wystąpienie 
stanowi  załącznik  do  protokołu  sesji .Radni  obejrzeli  prezentację  multimedialną nt.  
zrealizowanych inwestycji , prac remontowych , przedsięwzięć  oraz    wydarzeń kulturalnych  w 
roku 2021. 

Pani  Burmistrz  po krótce omówiła realizację zadań inwestycyjnych, robót remontowych , 

przedsięwzięć  zrealizowanych  w ramach funduszy sołeckich  oraz  o   przygotowanych   

dokumentacjach projektowo-kosztorysowych. Zdaniem p.Burmistrz w mijającym roku osiągnięto  

wyznaczone cele dzięki współpracy z Radą Miasta i Gminy Prochowice oraz ze wszystkimi 

instytucjami, z jakimi współpracowaliśmy oraz mieszkańcami gminy, za co  serdecznie podziękowała.  

Dla polskiego samorządu rok 2021 nie był czasem łatwym, a to przez pandemię 

koronawirusa, która ograniczyła funkcjonowanie gminy, wyeliminowała wiele wydarzeń kulturalno-

sportowych, pomniejszyła także budżet gminy oraz boleśnie dotknęła i wystraszyła ludzi. Ale nie 

zwalniamy tempa i będziemy dalej dbać o rozwój naszej gminy. 

W dalszej  kolejności P.Burmistrz   podziękowała  wszystkim, którzy wspierają  samorząd  w 

tym trudnym czasie  . W pierwszej kolejności   P. Burmistrz podziękowała    Kierownikom  Referatów 

Urzędu MIG  , swoim współpracownikom   z którymi na co dzień pracuje  i  rozwiązuje problemy  za   

kreatywność , zaangażowanie   i kompetencje  , jednostkom organizacyjnym gminy, służbie  zdrowia,  

pomocy społecznej ,  strażakom , pracownikom   kultury, oświaty, sołtysom, darczyńcom a także 

interesantom i mieszkańcom za wyrozumiałość  i wspólne wypracowanie nowych zasad obsługi 

spraw załatwianych w urzędzie. Pomimo ciężkiej sytuacji staramy się na bieżąco realizować zadania i 

prowadzić bezpośrednią obsługę spraw.  

Na zakończenie P. Burmistrz złożyła  życzenia na Nowy Rok  2022  życzyła dużo zdrowia , 

pomyślności w życiu  osobistym, szczęścia  w rodzinie  w działalności społecznej  ,   aby   udało się 

zrealizować wszystkie zamierzone  inwestycje i przedsięwzięcia, aby udało się pozyskać na ich 

realizację środki  finansowe , aby mieszkańcy naszej małej ojczyzny byli  zadowoleni z naszych 

działań.  W nowym roku znajdźmy w sobie życzliwość i otwartość na potrzeby ludzi i niechaj nie 

zabraknie nam chęci do wspólnego działania dla dobra  społeczności  lokalnej. 

Pkt 11. Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodnicząca Rady Maria Maćkowiak  również podziękowała P. Burmistrz , Kierownikom 

Referatów UMIG , Dyrektorom  jednostek  samorządowych , Radnym Rady Miasta i Gminy 

Prochowice za  dobrą współpracę w roku 2021 oraz   złożyła życzenia noworoczne  dla wszystkich 

mieszkańców Gminy Prochowice. Życząc  Nowego Roku   , przepełnionego szczęściem  i  radością na 

co dzień i od święta i przez cały 2022 Rok.  

 

Pkt 12. Zakończenie   obrad   sesji  Rady Miasta i Gminy Prochowice . 
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W   związku  z  wyczerpaniem   porządku  obrad  Przewodnicząca Rady Maria  Maćkowiak   dziękując   
wszystkim za aktywne  uczestnictwo     zamknęła    obrady  sesji . 

Protokołowała :                                                                                          Przewodniczyła; 

Jolanta  Szpularz                                                                                       Maria  Maćkowiak    
 

 

 
 

 


